

- iv) kemasukan sebagai Konstabel Orang Asli, gaji minimum adalah sebanyak RM1,334.00 sehingga gaji maksimum sebanyak RM3,003.00 sebulan; dan
- v) kemasukan sebagai Konstabel Sokongan, gaji minimum adalah sebanyak RM1,220.00 sehingga gaji maksimum sebanyak RM2,748.00 sebulan.

Terdapat pelbagai jenis elaun yang dinikmati oleh anggota polis merangkumi elaun tetap seperti Imbuan Tetap Perumahan (bagi pegawai yang tidak disediakan kemudahan perumahan), Insentif Wilayah, Insentif Pendalaman dan Insentif Khas PDRM. Terdapat juga elaun tidak tetap bergantung kepada kelayakan pegawai berkenaan seperti Elaun Pasukan Gerakan Am (PGA), Elaun Pasukan Gerakan Khas (PGK), Elaun Juruterbang, Elaun Trafik, Bayaran Insentif Tugas Am (BITA), Bantuan Sara Hidup (COLA) dan lain-lain elaun bergantung kepada kelayakan pegawai berkenaan.

Bagi menjawab soalan (b), berdasarkan kepada rekod yang dikeluarkan oleh Unit Gaji PDRM, jumlah Pegawai Kanan dan Pegawai Rendah Polis yang menerima pendapatan (*take home pay*) di bawah 40% sebulan (berada dalam masalah keberhutangan yang serius) adalah seramai 15,321 orang (11.82%) daripada jumlah keseluruhan kekuatan dalam pasukan.

Namun demikian daripada jumlah tersebut, terdapat potongan gaji yang dibuat oleh pegawai-pegawai berkenaan bagi tujuan menabung seperti simpanan Tabung Haji, simpanan Amanah Saham Bumiputra (ASB), pembayaran balik pinjaman yang bercagar seperti pembelian rumah, pembelian kereta, pembelian tanah dan untuk pembayaran lain seperti potongan cukai pendapatan (PCB), pinjaman pelajaran dan sebagainya.

Hasil semakan juga mendapati tidak semua pegawai kanan atau anggota bawahan yang menerima gaji 40% ini berada dalam masalah keberhutangan yang serius memandangkan terdapat sumbangan lain yang membantu perbelanjaan mereka seperti suami atau isteri yang bekerja, hasil sewa rumah, pajakan tanah dan sebagainya.

Bagi tujuan membantu dan memantau pegawai-pegawai yang benar-benar berada dalam masalah keberhutangan yang serius, pihak Cawangan Agama dan Kaunseling (BAKA), Jabatan Integriti dan Pematuhan Standard (JIPS) PDRM telah mengambil langkah-langkah seperti berikut:

- i) mengadakan kerjasama strategik dengan pihak Bank Negara Malaysia bagi mengadakan program kesedaran tentang pengurusan kewangan berhemah yang dikenali sebagai MyPS Kewangan;
- ii) mengadakan kerjasama strategik bersama pihak Agensi Kaunseling dan Pengurusan Kredit (AKPK) dengan

melaksanakan kaunseling kewangan bagi membantu anggota terlibat untuk membuat penstrukturan semula bayaran balik pinjaman bersama institusi kewangan; dan

- iii) pegawai-pegawai dan anggota yang dikenal pasti berada dalam masalah keberhutangan yang serius tidak akan ditempatkan dalam cawangan yang berisiko terdedah kepada salah guna kuasa dan rasuah.**

SULIT

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KELIMA,
PARLIMEN KETIGA BELAS**

PERTANYAAN : LISAN

**DARIPADA : DATO' HASBULLAH BIN OSMAN
[GERIK - BN]**

TARIKH : 7 OGOS 2017 (ISNIN)

SOALAN NO.50

Minta **MENTERI BELIA DAN SUKAN** menyatakan tahap persediaan terakhir pihak Kementerian dalam menghadapi Sukan Asia Tenggara (Sukan SEA) ke-29 yang akan diadakan di Kuala Lumpur Ogos tahun ini.

SULIT**JAWAPAN**

Yang di-Pertua,

1. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, penganjuran Sukan SEA ke-29 dan Sukan Para ASEAN ke-9 yang telah dijenamakan sebagai Kuala Lumpur 2017 atau KL2017 kini berada di peringkat terakhir. Kerja-kerja persiapan, yang telah diatur di bawah satu jawatankuasa pelbagai kementerian dan agensi kerajaan, iaitu Jawatankuasa Pengelola Malaysia (Malaysia Organising Committee – MASOC) sedang giat dilaksanakan bagi perkara-perkara seperti keselamatan, pengangkutan, penginapan dan makanan.
2. MASOC juga kini sedang giat memperkemaskan lagi pelbagai acara yang menjadi upacara tradisi dalam penganjuran Sukan SEA seperti upacara menaikkan bendera dan upacara penyerahan bendera kepada kontijen Malaysia.
3. Kuala Lumpur Sports City juga hampir siap, termasuklah venue untuk acara akuatik dan olahraga. Setelah persatuan-persatuan tempatan seperti Persatuan Renang Amatur Malaysia mengadakan ujian, kini badan sukan dunia pula menguji venue ini untuk kesesuaiannya sebagai venue pertandingan.
4. Pusat-pusat yang akan menempatkan petugas, seperti International Broadcast Center (Pusat Penyiaran Antarabangsa) yang ditempatkan di Malaysia International Trade and Exhibition Center (MITEC) juga sedang menjalani persiapan terakhir dan dijangka mula beroperasi

SULIT

awal bulan Ogos ini. Main Press Center atau Pusat Media Utama juga akan ditempatkan di MITEC. Untuk makluman, negara kita akan menerima lebih daripada 2,000 wartawan dan jurugambar untuk temasya KL2017. Suka juga saya memaklumkan bahawa KL2017 akan menyiarkan 24 sukan secara langsung melalui televisyen serta 15 saluran YouTube, menjadikan jumlah siaran langsung yang paling banyak dalam sejarah Sukan SEA sepanjang ia dianjurkan.

5. KBS kini sedang giat melaksanakan langkah-langkah terakhir dalam menyambut KL2017 dan saya percaya, dengan sokongan ramai, ia akan menjadi temasya sukan yang paling baik yang akan kita saksikan dalam sejarah sukan dwi-tahunan ini.

6. Dari segi **persediaan atlet**, Program KITA JUARA yang dilaksanakan oleh Majlis Sukan Negara telahpun memasuki fasa terakhir bermula bulan April 2017 lalu. **Jawatankuasa Pemilihan Atlet Temasya Sukan SEA 2017** yang ditubuhkan oleh Majlis Olimpik Malaysia (MOM) telah mengumumkan bahawa kontinjen negara akan disertai oleh **871 orang atlet** (iaitu seramai 481 atlet lelaki dan 390 atlet wanita) dari **38 jenis sukan**. Mereka seterusnya akan bertanding dalam **398 acara daripada 404 acara** yang akan dipertandingkan di temasya KL2017. Atlet-atlet tersebut juga akan dibantu oleh 392 jurulatih, pengurus pasukan dan pegawai kontinjen yang menjadikan jumlah keseluruhan kontinjen negara seramai **1263 orang**. Jumlah tersebut merupakan penyertaan terbesar kontinjen negara dalam sejarah penyertaan di temasya Sukan SEA sejak tahun 1959.

SULIT

7. Dalam usaha untuk dinobatkan sebagai juara keseluruhan temasya Sukan SEA Kuala Lumpur 2017, kontinjen negara perlu memenangi lebih **100 pingat emas** dari **404 pingat emas** yang akan dipertandingkan untuk mengatasi pungutan pingat emas di kalangan negara-negara terkuat Asia Tenggara seperti Thailand yang telah mengumumkan sasaran 100 pingat emas.
8. Beberapa program yang melibatkan kontinjen negara akan dilaksanakan menjelang temasya KL2017 seperti :-
 - a) **Kem Fasa Akhir Kontinjen Malaysia** yang akan bermula pada 4 hingga 10 Ogos 2017 di Hotel Renaissance Kuala Lumpur
 - b) **Penyerahan Jalur Gemilang Kontinjen Sukan SEA dan Sukan Para-ASEAN 2017** pada 10 Ogos 2017 di PICC, Putrajaya yang akan disempurnakan oleh Kebawah Duli Yang Maha Mulia Seri Paduka Baginda Yang di-Pertuan Agong Sultan Muhammad V.

Sekian, terima kasih.